

**Marcel L. Ospel (CH)**

Chairman  
UBS AG  
Zurich



Born in 1950. Marcel Ospel studied at the Graduate School of Economics and Business Administration in Basle where he earned his degree in 1977.

He started his professional career with Swiss Bank Corporation (SBC) in 1977, where he was appointed to the Central Planning and Marketing Division. From 1980 until 1984, Marcel Ospel worked in London and New York in SBCI's Capital Markets Division before becoming Managing Director with Merrill Lynch Capital Markets, a position he held until 1987. The same year, he returned to SBC and became responsible for securities trading and sales. He was appointed Member of the Executive Board of SBC in 1990 and Chief Executive Officer of SBC Warburg in 1995. From 1996 until 1998, Marcel Ospel served as President and Group Chief Executive Officer of SBC. After the merger of SBC and Union Bank of Switzerland (UBS) to UBS AG in 1998, he was named Group Chief Executive Officer.

Since 2001, Marcel Ospel has been Chairman of UBS AG.

Geboren 1950. Marcel Ospel schloss 1977 an der Höheren Wirtschafts- und Verwaltungsschule (HWV) in Basel ab.

Er startete seine berufliche Laufbahn beim Schweizerischen Bankverein (SBV), wo er zunächst in der zentralen Abteilung für Planung und Marketing arbeitete. 1980 begann Marcel Ospel seine Tätigkeit für die Finanzmarktabteilung in London und New York, bevor er 1984 als Managing Director zu Merrill Lynch Capital Markets wechselte. 1987 übernahm er als Direktor des Schweizerischen Bankvereins die Verantwortung für den Wertschriftenhandel und -verkauf. Marcel Ospel wurde 1990 in die Geschäftsleitung der Bank berufen und 1995 zum Chief Executive Officer der SBC Warburg ernannt. In den Jahren von 1996 bis 1998 war er Präsident der Konzernleitung des Schweizerischen Bankvereins. Nach dessen Fusion mit der Union Bank of Switzerland (UBS) zur UBS AG 1998 wurde er zum Präsidenten der Konzernleitung ernannt.

Seit 2001 ist Marcel Ospel Präsident des Verwaltungsrates der UBS AG.